
Protokół Nr VII/2015
z obrad VII Sesji Rady Gminy
z dnia 19 czerwca 2015 roku

Na obradach VII Sesji Rady Gminy obecni byli:
p. Ryszard Błaszczyk - Przewodniczący Rady Gminy
p. Halina Urbańska- Sekretarz Gminy
p. Jolanta Smętek- Skarbnik Gminy
kierownicy jednostek organizacyjnych
sołtysi oraz mleszkańcy gminy

Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych i po stwierdzeniu kworum otworzył obrady
VI Sesji Rady Gminy"
Porządek obrad przedstawia się następująco:

Ad. pkt 2
1.otwarcię obrad i stwierdzenie kworum.
Ż. P rzędstawienie poruądku obrad.
3.Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta z okresu międzysesyjnego.
5. Rozpatrzenie t zafłłietdzenie sprawozdania z wykonania budzetu i sprawozdania
finansowego Gminy za20l4 rok.
a) wystąpienie Wójta dotyczącerealizacji budzętu w 2014 roku;
b) przedstawienie opinii składu otzekającego Regionalnejlzby obrachunkowej w Bydgoszczy
w sprawie wraŻenta opinii o przedŁoŻeniu przez Wójta Gminy sprawozdania z wykonania
budzetu za20l4rok
c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie Wrazenia opinii o wykonaniu
budzetu gminy za20l4 rok i udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy zaŻ0l4 rok;
d) przedstawienie opinii składu otzekĄącego RegionalnejIzby obrachunkowej w Bydgoszczy
o prawidłowości wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium;
e) dyskusja dotyczącarcalizacji budzetu w 2014 roku.
6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpattzeniai zatwierdzenia sprawozdanta finansowego wraz
zę sprawozdaniem z wykonania budzetu gminy za2014 rok.
7" Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy osięciny za20l4 rok.
8' Podjęcie uchwały w sprawie Zmlany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy osięciny na
lata2015-2019.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiando budzetu gminy naŻal5 rok.
ro. ródjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Ś*.
Wawrzyńca w Kościelnej Wsi na wykonanie remontu dachu i prace remontowe i
konserwatorskie wewnątrz kościoła.
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. opieki
Matki Bozej w osięcinach na wykonanie instalacji odgromowej całego budynku kościoła
Parafialnego w osięcinachwraz z częścią elektryczno-oświetleniową prezbiterium.
12. Podjęcie uchwały w sprawie wytaŻenia zgody na za-warcie w trybie bezptzetargowym
kolej nej umowy dzierŻawy.
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Centrum Rekreacji Publicznej i

Wypoczynku w miej scowo ści Bartłomiej owice.



14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu boiska ogólnodostępnego na terenie
placu zabaw w miejscowoŚci Jarantowice.
15' Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu boiska ogólnodostępnego na tęrenie
placuzabaw w miejscowości Kościelna Wieś.
16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na
ławników sądowych na kadencj ę 2016-2019.
17. Wnioski i interpelacje.
18. Sprawy róŻne.
19. Zakoirczenie.

Lista obecności stanowi załączniknr l do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 3
Zaptzyjęciem protokołu z obrad VI Sesji głosowało 12 obecnych.

Ad. pkt 4
Sprawozdanie z okresu międzysesyjnego przedstawił Wójt.
(podczas przedstawiania sprawozdania na obrady sesji wszedł radny Chełminiak).

Nie wnoszono uwag co do przedstawionego sprawozdania.
Ww sprawozdanię stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokofu.

Ad. pkt 5

Informację o przebiegu wykonania budzetu Gminy osięciny za 2014 rok przedstawił Wójt.
Poinformował, Że w/w informacja wykonania budzetu gminy znajduje się na stronach
internetowych BIP i Urzędu Gminy. Budzet był zmieniany 37 krotnie.
Budzet na koniec 2014 roku po stronie dochodów wyniósł 24.529.425,86 zł, a po stronie

wydatków 25.333.356,86 zł. Planowany deficytto 803.93I zł.Wójtprzypomniał,Żęrck2014
był rokiem wyborów samorządowych, pomimo różnego rodzaju nacisku i oczękiwan natzw
,,ki ełb as ę v,ryb or czą'' budzet zo staŁ wyko nany z nadv,ry Żką 2 48 .283,2 4 zł.

Nadwyzka operacyjna (roŻntca między dochodami, a wydatkami biezącymi wynosiła
1.718.034,08 zł). Plan dochodów zostałztealizowany w 99'06 %. Dochody to: subwencje-

4O,51oń, dotacje- 33,I9oń, dochody własne- 26,300ń. Plan wydatków budzetowych zostaŁ

zrealizowany w 94,940^, oświata i wychowanie 8.034.397,03 zł, pomoc społeczna-

6 .29 4.93 6,3 6 zł, W datki maj ątkow ę 2. 57 L8 5 I,1 7 zł.

W ramach tej klasyfikacji zrealizowano 42 zadania inwestycyjne:
- ulepszenie 26 odcinków dróg za kwotę I.668.835,35 zł,
- budowa chodników 165.905,02 zł,
- dokumentacja ul. Skarbka i Wyszyńskiego 26.500 zł,
- wybudowano 81 przydomowych oczyszczalni Ścieków za kwotę 544.158,50 zł dla

indywidualnych gospodarstw rodzinnych oraz jednąza kwotę 7 .740,10 przy świetlicy wiejskiej
w Krotoszynie,
- wykonano sieć wodociągową tkanalizacyjnąprzy ul. Rataja za kwotę 32.347,2Ż zł,
- zakupiono samochód dla oSP Pilichowo za kwotę 80.000 zł'
- wybudowano plzepompownie ścieków ul. Rataja za kwotę 136.6II,55 zł,
- Zegar na rynku za kwotę 14.9]Ż,45 zł'



w 2014 roku Gminaspłaciłaraty zaciągniętych poŻyczekw kwocie 728.156,4I zł. Zadłużęnię
Gminy na koniec roku wyniosło 652.690,50 zł tj. 2,690ń dochodów bez zobowiązan
wymagalnychztetminem płatności do 31 grudnia 2014 roku.
Pożyczkite to:
- pożyczka na wkład własny, którą gmina zaciągnęła w grudniu 2013 roku w Wojewódzkim
Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu nazadaniapn: ,,Modernizacja
i budowa infrastruktury wodno-ściekowej w miejscowości osięciny i Kościelna Wieś'' w
kwocie 232.300,50 zł. Termin spłaty od2014 roku do 2017 roku;
- pożyczkana wyprzedzające finansowanie, którą gmina zaciągnęław listopadzię2014 roku w
Wojewódzkim Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Torunlunazadanie pn:

,,Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na ternie Gminy osięciny'' w kwocie
308.413,00 zł. Termin spłaty: po otrzymaniu środków unijnych w 2015 roku;
- poŻyczkana wkład własny, którą gminazaciągnęła w listopadzieŻ0I4 roku w Wojewódzkim
Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na zadanię pn: ,,Budowa
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy osięciny w kwocie III.9]],00 zŁ.

Termin spłaty od 2015 r. do 2018 r.

Gmina przekazil.a dotacj e podmiotowe :

1" GoK- 387.000 zŁ;

2. Biblioteka- 213.000 zŁ;

3. Niepubliczna Szkoła w Pocierzynie- 598.457,Ż5 zł.

Dotacje celowę:
1. Gminnemu Klubowi Sportowemu- 75.000 zł;

Ż. Kuj awskiemu Stowar zy szeniu Sportowemu,,Ziemowit''- 8. 000 zł;

3. Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej - 4.000 zł;

4. oddziałowi Wewnętrznemu Szpitala w Radziejowrc'3950 zł;

5' Budowa Placu manewrowego zparkingami- 10.000 zł;

6' Parafii w Kościelnej Wsi na remont kościoła- 50.000 zł.

Gospodarka finansowa gminy jest jawna. Wójt poinformował, Że dokłada starń, aby

mieszkańcy gminy ta bieŻąco byli informowani na co wydatkowane są Środki publiczne,

Wójtowi zaleŻy na transparentności działań Urzędu Gminy.
Ze względuna brak środków własnych nie wykonano 2 zadań (zostały wykreślone z2014 roku
i przeniesione na 2015):
- sieci wodociągowej w m. Pilichowo;
- ręwitalizacja zbiornika wodnego w m. Bartłomiejowice.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi zaprzedstawienie sprawozdanta.

Nie wnoszono uwag.
Informacja o przebiegu wykonania budzetu Gminy osięciny za2014 rok stanowi załączrik nr 3 do niniejszego

protokołu.

Kolejno głos zabrała p. Jolanta Smętek, Skarbnik Gminy, która przedstawiła Informację o

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej oruzprzebiegurealizacji przedsięwzięó za

2OI4 rok,Informację o stanie mienia komunalnego na 31 grudnia 2014 roku oraz sprawozdania

finansowe.
Nie wnoszono uwag.
Ww sprawozdania stanowązałączniknr 4 do niniejszego protokołu.



Ad. pkt 5 b
opinię składu orzeka1ącego Regionalnej lzby obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie
vnryraŻenia opinii o przedłoŻeniu przez Wójta Gminy sprawozdania z wykonania budŻetu za
20 I 4 rck przedstawił Przewo dn lczący Rady Gminy.
opinia jest poz5Ąywna.
Nie wnoszono uwag.
Ww opinia stanowi załączniknr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 5 c
Wniosęk Komisji Rewizyjnej w sprawie wyraŻenia opinii o wykonaniu budzetu gminy za20l4
rok i udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy za20l4 rok przedstawił Przewodniczący Rady
Gminy.
Opinia jest pozytywna
Nie wnoszono uwag.
Wlw opinia stanowi załączniknr 6 do niniejszego protokofu.

Ad. pkt 5 d
opinię składu orzekającego Regiona|nejIzby obrachunkowej w Bydgoszczy o prawidłowości
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielęnia absolutorium przedstawił Przewodniczący
Rady Gminy.
Opinia jest pozytywna.
Wniosek jest zasadny i zgodny zprawem.
Nie wnoszono uwag.
Ww opinia stanowi załączniknr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 5 e
Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o dyskusję w sprawie ztealizowaniabudŻetuza
2014 rok.
Głos zabrał radny Rolewski, którego zdaniem wskaźniki są wysokie i analtzl4ąc budzet punkt

po puŃcie nię ma takiego, który by wypadł ponizej 99oń,98oń' co do tego nie ma dyskusji.
Wykonanie budzetu jest takie jak było zaplanowane, czyli Wójt wywiązaŁ się w pełni z tego co

Rada mu nakreśliła. Radny Rolewski poinformował, że niektóre splawy w budzecie nie były
ujęte, ale to juŻ jest inny temat. Radny Rolewski poinformował, Że będzie głosował za
udzieleniem absolutorium.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował radnemu p. Rolewskiemuzazabranie głosu'

Nikt z pozostałych członków Radny Gminy nie zabrał' głosu w związkuztym Przewodniczący
ptzeszedł do rcalizacji kolejnych punktów zporządku obrad.

Ad. pkt 6

Projekt uchwały w sprawie rczpatrzenia l' zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budzetu gminy za 2014 rok przedsta'wiŁ Ptzewodniczący Rady

Gminy.
Przeprowadził gło sowanie j awne.

Następnie Rada w głosowaniu:



- 13- ,,za",0-,,przeciw'',0-,,wstrzym'się''- podjęła uchwałę Nr VII/54|20I5 w sprawie

rczpatrzenia i zatwięrdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania
budzetu gminy za20l4 rok.
Ww opinia stanowi załączniknr 8 do niniejszego protokofu.

Ad. pkt 7
Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy osięciny za 2014 rok
przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Przeprowadził głosowanie j awne.

Następnie Rada w głosowaniu:
- 13-,,za",0- ,,ptzeciw'',0-,,wstrzym.się''- podjęła uchwałę Nr VII/55|20I5 w sprawie
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy osięciny za20t4 tok.
Ww opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu'

Ad. pkt 8
Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na

przedstawiŁ Przewodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono uwag.
przeprowadził głosowanie. Następnie Rada w głosowaniu:
- 12- ,,Za",0- ,,przeciw'', 0-,,wstrzym.się''- podjęła uchwałę Nr VIV56/2015
Wielo letniej Pro gno zy Finansowej na lata 20 I 5 -20 I 9 .

(wyszedł radny Matusiak)
Ww uchwała stanowi załączniknr 10 do niniejszego protokołu.

lata 2075-2019
Przewodniczący

w sprawie zmian

Ad. pkt 9
Projekt uchwały w sprawie zmian do budzetu gminy na20l5 rok przedstawił Przewodntczący
Rady Gminy. Nie wnoszono uwag. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Następnie

Rada w głosowaniu:
- 13- ,,za",0-,,przeciw'', 0-',wstrzym.się''- podjęła uchwałę Nr VII/57/2015 w sprawie zmian
do budzetu gminy na 2015 rok.
Ww uchwała stanowi załącznik nr l l do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 10
Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Sw.

Wawrzyńca w Kościelnej Wsi na wykonanie remontu dachu i prace remontowe i
konserwatorskie wewnątrz koŚcioła przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono
uwag. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Następnie Rada w głosowaniu:

- 13- ,,Za", O- ,,przeciw'', 0-',wstrzym.się''- podjęła uchwałę Nr VII/58|2015 w sprawie

udzięlenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p. w' Św. Wawrzyńca w Kościelnej Wsi na

wykonanie remontu i prace remontowe i konserwatorskie wewnątrz kościoła.
Ww uchwała stanowi załącmiknr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 11

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. opieki Matki
BoŻej w osięcinach na wykonanie instalacji odgromowej całego budynku kościoła

Parafialnego w osięcinachwrazz częściąelektryczno-oświetleniową prezbiterium przedstawił

Przewodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono uwag. Przewodnicząay przeprowadził
głosowanie' Następnie Rada w głosowaniu:
- 13_ ,,Za", O- ,,przeciw",0-,,wstrzym'się''- podjęła uchwałę Nr VII/5912015 w sprawie

udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. opieki Matki Bozej w osięcinach na



wykonanie instalacji odgromowej całego budynku kościoła Parafialnego w osięcinachwtaz z
częścią elektryczno-o świetleniową prezbiterium.
Ww uchwała stanowi załącznlknr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 12

Projekt uchwały w sprawie v,ytuŻenia zgody na zawarcie w trybie bezptzetatgowym kolejnej

umowy dzieżav'y- części działki ozn. numerem ewidencyjnym 3714 o pow. 0,9300 ha
połozonej w miejscowości SzaloŃi na IZęcz Pana Antoniego Anaszewicza przedstawi
Pruewodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono uwag. Przewodniaząay przeptowadzlŁ
głosowanie. Następnie Rada w głosowaniu:
- 13- ,,za",0- ,,przeciw'', 0-',wstrzym.się''- podjęła uchwałę Nr VII/60120I5 w sprawie

v,ryrazenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierŻawy- części
działki ozn' numerem ewidencyjnym 3714 o pow' 0.9300 ha połozonej w miejscowości
Szalonki narzecz Pana Antoniego AnaszęwLcza.
Ww uchwała stanowi załączniknr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 13

Przęd przedstawięniem projektu w sprawie przyjęcia Regulaminu Centrum Rekreacji
Publicznej i Wypoczynku w miejscowości Bartłomiejowice głos zabrał radny Rolewski.
Zdanięm radnego Rolewskiego projekt uchwały jest nie do ptzyjęcia. Radny Rolewski
poinformowaŁ, Że nte wie w jakim celu to Centrum Rekreacji jest robione i ,,szumnie'' pisane,

ale regulamin jak stę czyta to nie wiadomo o co chodzi. I. Zbiomtk wodny nie jest

przęznaczony do kąpieli ani uprawiania sportów wodnych...'' to wiadomo. 2. Molo drewnianę
jest przeznaczonę do cumowania sprzętu wodnego. Wstęp na molo mają wyłącznie osoby
pełnoletnie' Wprowadzenie osób nieletnich na molo odbywa się vłyłącznie na własną

odpowiedzialność osób kąpiących się czylimŁodziez od 14 do 18 lat mają wprowadzaćrodzice,
a|ę I7 latek odpowtada juŻ karnie. Według radnego Rolewskiego jest to bez sensu.

W pkt 6 na terenie zbiornika wodnego obowiązuje zakaz grillowania i rozpalanta ognisk, co to

ma byó za centrum rekreacji, bo właściwie po co tam jechać na tą chwilę to nie ma po co, bo to

Żadnę Cęntrum Rekreacji, obsadzono drzewami dookoła. Nie ma wyjaśnione jak mozna
korzystać ze sprzętuwodnego, bo jak ktośzavłiezię tam łódkę, rower wodny czykĄakto moze

być tam przywiązany całe lato, czy cały rok bo nie ma tam Żadnego zakazu. Tutaj w tym

regulaminie na ten temat nic się nie mówi. Radny Rolewski nie wie czy ten staw będzie

potrzebny na zarybienie' bo wiadomo, ze wszystkie sprzęty muszą wtedy podlegać rejestracji,

kto będzie przestrzegał tych ustaleń. Czy jak tam będzie zawieziony rower wodny będą

pobierane opłaty.
Głos zabraŁ Wójt, poinformował, Że akurat tego projektu uchwały nie śledził ze względu na

brak czasu. ogólnie jest wiadomo, Że te regulaminy muSZą być we wszystkich miejscach.

Wójt poinformował, że zgadza się, Że ten regulamin nie jest dopracowany. Na dzień dzisiejszy

Centrum Rekreacji Publicznej i Wypoczynku w miejscowoŚci Bartłomiejowice nie jest

dopuszczone do uzytku, będą Ściezki fowefowe' na dzien dzisiejszy jest tylko zbiornik,

wiadomo, że planuje się w następnym etapie z Środków unijnych, dokończenie sprawy'

podejmujemy jakieś działaniaw pierwszej kolejności wytyczenie ściezek, wysypanie piaskiem

i poŁączenie z osięcinarni, poŹniej wysypanie pluŻy z piasku. obok będą rózne planowane

edukacyjne rzeczy jakp|ace zabaw itd. Kiedy zostanie to ukończone tego nie wiadomo,zaleŻy



od środków finansowych. Według Wójta mozliwe, Że ten regulamin jest napisany na wyrost.

Trueba by było ten regulamin skróció, czy zostawić na następną sesję i poprawić. To juz jest

sprawa bardzo dyskusyjna natomiast jakiś regulamin musi byÓ' bo jeŻe|i ktoś wejdzie i coś mu

się stanie to pierwsze pytanie gdziebyŁ regulamin, jaki jest il<to za to odpowiada.
Radny Rolęwski odpowiedziaŁ, Że nie jest przeciwny nie chce Żeby to zamykać Centrum

Rekreacj i, ale regulamin trzeba uregulować.
Głos zabrał radny Lewandowski, zdaniem radnego regulamin jest niedopracowany' jest do

poprawny' trzęba to przedyskutowaó na Komisji z osobą, która będzie ten regulamin tworzyć,
Żeby na następnej sesji mozna było przegłosowaó i nie tració czasu.
PrzewodniczącyRady Gminy poinformował,Żeregulamin będzie odłozony i powołana będzie

Komisja celem szczegółovłych uzgodnień do regulaminu.

Ad. pkt 14 i 15
Głos w sprawie przyjęcia Regulaminu boiska ogólnodostępnego na terenie placu zabaw w m.

Jarantowice i Kościelna Wieś zabtał radny Rolewski. Zdanięm radnego w/w regulaminy są

niedopracowane' bo jak można komuś zabroniÓ zuć gumy wchodząc na płyę boiska' albo

dlaczego nie moze wejśó na boisko mieszkaniec innej gminy' Zdaniem radnego jest to absurd i
regulaminy są równiez nie do przyjęcia.
Projekty uchwał w sprawie ptzyjęcia Regulaminu boiska ogólnodostępnego na teręnie placu
zabaw w miejscowości Jarantowice i Kościelna WieŚ nie zostały poddane pod głosowanie.

Zostanąwprowadzone do porządku obrad kolejnej sesji po naniesieniu poprawek.

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji kolejnych punktów zporządku obrad.

Ad. pkt 16
Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników
sądowych na kadencj ę 2016-2019 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono
uwag. Przewodniczący plzeptowadził głosowanie. Następnie rada w głosowaniu:

- 73- ,,Za",0-,,przeciw",0-',wstrzym.się''- podjęła uchwałę Nr VII/61/2015 w sprawie
powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2016-

2019.
Ww uchwała stanowi załączniknr 15 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 17

o głos poprosił p. Jan Sikorski, którego zdaniem Sesja Rady Gminy została wykorzystana do

składania podziękowańiteraz powinna ustawió się kolejka obywateli ikuŻdy kto będzie chciał

będzie mógł lekarzowi podziękować. Pan Sikorski poinformował, że nię chce zeby p' BłaŻej

Stachniak Klub Honorowych Dawców Krwi podciągał pod Stowarzyszenie w którym działa,

bo Krwiodawcy niosą bezintercsowną pomoc' nie zbierają Żadnych pieniędzy, natomiast

Stowarzyszenie Pana Stachniaka Włudzapieniądze od róznych inst1'tucji, od osób ftzycznych
i te pieniądzęnte sąprzęznaczonę napomoc osobom chorym.

Pan Sikorski poinformował, Że jeŻeli chodzi o btałaczkę to Klub Honorowych Dawców Krwi
zorganizował juŻ 6 akcji i nieładnie, ze p. Stachniak podciąga to pod swoją działalnośÓ.

Kolejno głos zabrał radny Rolewski, poinformował, Że wTaca do starego tematu

szczepionek dla dziewczynek. Radny przypomniał, Że oddał propozycję na piśmie, przekazał
ją 30 styczniaitqaz chce zeby to ewentualnie zakończyć jednoznacznie, albo wejśó w temat.

Drugą sprawą jest regulamin, który przekazał tez wszystkim radnym 30 stycznia, regulamin



dotyczy dzięci wybitnie zdolnych. Radny złoŻył wniosek, Żeby przegłosować pierwszy temat

tj. szczepienia dla dziewczynek.
Pan Rolewski poinformował, ze regulamin to była propozycja, kaŻdy miał prawo zmienić i
radny chce zeby rada się tym zajęła. Rady Rolewski powiedział, że nte tzeba byc
ptzywiązanym do kwoty, którą tam podał, jest to tylko luŹna propozycja. natomiast temat jvŻ

się ciągnie drugą kadencję i od stycznia do dnia dzisiejszego kaŻdy miaŁ możliwośc zajęcia
własnego stanowiska na ten tęmat.

Głos zabrała rudna p. ochocińska, poinformowała, Że jako kobieta popiera propozycję p.

Rolewskiego dlatego, ze jest to bardzo waŻna szczepionka w wieku 14lat dla dziewcząt, ato
nie są jakieś kolosalne sumy, żeby gmina nie przeznaczyła pieniędzy jakichkolwiek. Pani
ochocińska poinformowała, Że się nie przygotowała, Że dziś będzie podejmowana taka

dyskusj a i nie spraw dziła 1|e j est dziewc Zyn na terenie gminy.

Rady Rolewski poinformował, Że kaŻdy dostał rozpisane z rocznikami. To jest kwota ok.

16.000 złnarok.
Głos zabrał radny Bykowski, którego zdaniemnie wiadomo czy rodzice dzieci się na to zgodzą.

Radna ochocińska poinformowała,Żetozmawiałazrodzicami naterenie osięcin i mówili, ze
jest to bardzo fajny pomysł.
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, żęniektore szczepienia poszły w złym kierunku.

Duzo mam się wypowiadało i są powikłania.
Radny Rolewski poinformował, ze nikt nikogo do niczego nie zmusza, tylko trzeba
przegłosować.
Głos zabrał radny Lewandowski, którego zdaniem najprościej byłoby zapyIaó się rodziców
jakie byłoby zainteresowanie. Radny uwaŻa, że moŻna byłoby się zwrócić do Rady Rodziców
szkoł, Żeby wydała opinię' JęŻeIi rodzice byli by tym zainteresowani to radny Lewandowski
poinformow ał, ze będzie gło sował,,za".
Ponownie głos zabtał radny Rolewski, poinformował, że wycofuje ten wniosek (wniosek

dotyczący szczepien dziewcząt), a poprosił o przegłosowanie wniosku nagród dla zdolnych
dzięci.
Przewodniczący przęprowadztł głosowanie jakie jest stanowisko Rady Gminy w sprawie

przyznania nagród:
- ,,Zd" wnioskięm radnego Rolewskiego głosowało _ 4 radnych;
-,,przeciw"- 8;

-,,wstrzym. się''- 1

Wniosek radnego Rolewskiego nie przeszed\.

Po przeprowadzeniu głosowania radny Rolewski poinformował, Że złożyŁ powazny wniosek, a

wygląda nato,Żenikt od stycznia teg o nleprzeczy.tał, bo jak by się ktoś zapoznał to by wtedział,

Że decyzja na|eŻy do rodzica, a nie naleŻy do Rolewskiego, ani do radnego tylko chodzi o to,

Żeby podjąó dyskusję. Radny Rolewski powiedział, Że ptzed chwilą została przegłosowana

polityka prorodzinna w gminie pomaganie dzieciom, pomaganie dla zdrowia tylko robió pokaz
i panią ordynator zaprosić i robić reklamę nie wiadomo Za Qo, atutaj można samemu pokazać

po co jesteśmy.

Głos ponownie zabrał radny Rolewski, poprosił o informację kiedy się skończy Spfawa

,,obskurnych'' kiosków na rynku, sprawa trwa juŻ od marca, miało byó to jakoś zakonczone,

nie jest zakoiczonę.
Głos zabrał Wójt, poinformowil', że jeŻelt chodzi o kioski to działania są podjęte, urząd się nie

spieszy, bo nie ma takiej pottzeby, natomiast z tego co widać na pewno będą rozebrane.



GŁos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, zapytał Wójta o przejęcie świetlicy w Pilichowię w
związku z w cześniej szy m zapfiani em radne go Ro l ewskie go.

Wójt poinformował, ze świetlica nie jest przejmowana na własnośó tylko jest to umowa
użyczenia, ale wymagana do tego Żeby moŻna tam zainwestowaó. Wiadomo, ze świetlica w
Pilichowie jest w najgorszym stanie ze wszystkich świetlic, więc wypadałoby w tej

miejscowości mieszkańcom pomóc poprzęZ zaabsorbowanie jakiś środków czy to zbudŻetu
gminy czy unijnych. StrazacY, czY Koło Gospodyń Wiejskich tez są mieszkańcami naszej

gminy itezim się coś taleŻy'
Głos ponownie zabraŁ radny Rolewski, przypomniał, że natamtej komisji czy sesji był złożony
wniosek przez radnego Rolewskiego o postawienie TOI TOI-a na placu zabaw. Radny
Rolewski ma duże wątpliwości co do trafności tego wniosku, bo postawienie ToI ToI-a na
placu zabaw moŻna przewidzieó z czym to się będzie wiązało, zdanięm radnego Rolewskiego
będzie to tylko dla lumpów. Taki przykLad jużbyŁ kiedy ToI ToI stałza kościołem. Pozatym
ToI ToI na placu zabaw nie będzie utrzymywany w czystości więc zdaniem radnego

Rolewskiego wniosek jęst bez uzasadnięnia'
Głos zabrał radny Lewandowski, który poinformował, ze wniosek był dyktowany tym, że na
placu zabaw matki zwracają uwagę' Że nie mają gdzie z dziecmi iść do toalety kiedy GoK jest

zamknięty. JeżęIi chodzi o zabezpieczenię to przecieŻ moŻta ToI ToI zamykaó t o

odpowiednich porach otwieraó. Wniosek był podyktowany tym, Że ma słuzyó dzieciom i
matkom, a nie lumpom.
Głos zabrała radna p. ochocińska, której zdaniem jest Dom Kultury tmoŻnakorzystać ztamtej
toalety.
Głos ponowie zabrał radny Lewandowski, przypomniał, ze mówił o tym kiedy GoK jest

nieczyrlrly, to była prośba Pań, którą radny przekazaŁjako wniosek. Radny Lewandowski
poinformował, Że nie wymyśla sobie wniosków tylko przedkŁadato o co proszą mieszkańcy.

Następnie ponowie radny Lewandowski zabraŁ głos i powiedział, że Z uwagi na to, Że

w przedsięwzięciach wieloletnich jest ujęta przebudowa ulic Skarbka, Konopnickiej,
Zeromskiego na ul. Skarbka juz się rozpoczął remont dlatego składa wniosek o udroznienie
kana\izacji burzowej przy posesji nt 7 na ulicy Skarbka. Ze względu na zdarzenie pogodowe

doszło do zalania posesji. Posesje m 12,16, 18 na ulicy Zeromskiego z powodów

atmosferycznych, aIę i z powodu niedrozności kanalizacji, bo rury są w 50% niedrozne.

Sytuacja tazdarza się od kilku lat l'zuwagi na to p. Lewandowski prosi o wykonanie prac

udraŻnlających.
P. Lewandowski poinformował równiez, ze na ulicy Skarbka przy posesji nr 7 powstaje

Zawszę bardzo duŻakałuża, która powoduje, ze wiosną asfalt zaczyna pękaó, bo tam zawsze

stoi woda. Tęraz będą wykonywane prace i radny Lewandowski wnioskuje, Żeby to
uwzględnić.

Kolejny wniosek radnego Lewandowskiego to prośba o budowę chodnika przy ulicy
leśnej (posesja nr 33) oraz budowawjazdu do nowego zabJadu mechaniki pojazdowej, który

znąduje się równiez przy ulicy Leśnej.
Głos w povłyŻszej sprawie zabrał radny Matusiak, którego zdaniem przy budowie

chodników musi byó zachowanajakaś kolejnośó, inni na chodniki czekają wiele lat, a to są
nowe budynki.

Głos zabrał ponownie radny Rolewski, którego zdaniem posesję p. Mazierskiego przy

ulicy Kościuszki trzebapomalować, bo ten fragment budynku jest obskurny.



Głos zabrał ponownie radny Rolewski, którego zdanięm posesję p. Mazierskiego przy

ulicy KoŚciuszki trzebapomalowaó' bo ten fragment budynku jest obskurny.

Pani Urbańska, SekretarzGminy odpowiedział'a,Żeproblemem nie jest farbatylko to, że środek

mięszkania się zapadnie. Występowano w tej sprawie do Nadzoru Budowlanego i w tej materii

to Nadzór powinien się przede wszystkim wypowiedzieó'
Radny Rolewski poprosił o odpowiedŹ jaksię przedstawiadopłata450 zł dla PKS-u do

ostatniego kursu o Ż2.30.
Przewodniczący przeprowadził głosowanie w sprawie dofinansowania nierentownego kursu z

Włocławka do osięcin'
-,,Zd"- głosowało 3 radnych;
-,,przeciwko"- 9 radnych;
-,, wstrzym.się''- 1 radny
Kurs nie będzie dofinansowany.
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim

obecnym zaprzybycie i zamln$. obrady VII Sesji Rady Gminy.
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